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Házkutatás Gyilkostón
A csónakházhoz is kiszálltak a rendőrök

GERGELY IMRE

Mint a Gyergyószentmiklósi 
Ügyészség közleményé-
ből kiderül, a nyomozás 

gyilkostói, köztulajdonban lévő 
területekkel kapcsolatban elkö-
vetett okirat-hamisítás és hűtlen 
vagyonkezelés gyanújával zajlik.  
December 14-én, szerdán a nyomo-
zó hatóság ezzel kapcsolatban hét 
helyszínen folytatott házkutatást, az 
ügyben eljáró ügyész irányításával.  

Szerdán délelőtt a gyergyó-
szentmiklósi sajtó munkatársai 
még csak arról kaptak jelzést, hogy 
házkutatás zajlik Gyilkostón, a csó-
nakháznál, ahol a csónakáztatást 
végző Viridis Kft . székhelye talál-
ható. A helyszínen rendőrségi és 
csendőrségi járműveket is láttunk, 
a hatósági személyek az épületben 
folytatták a munkájukat. A gyer-
gyószentmiklósi sajtó jelen lévő 
munkatársai telefonon érték el 
Nagy Attilát, a Viridis ügyvezető-
jét, aki elmondta, hogy a Montu-
risttal kapcsolatos aktákat keresték 

és kérték be a nyomozók. Minden 
olyan akta érdekelte őket, amely 
a Monturisttal kötött szerződéssel 
kapcsolatos. Az ügyről a Hargita 
Megyei Rendőr-főkapitányság szó-
vivőjétől is kértünk információkat, 
aki azt közölte, hogy a rend-
őrség csak szakmai segít-
séget nyújt ehhez. Továbbá 
tájékoztattak, hogy két vál-
lalkozásnál, valamint több 
magánszemély otthonában 
folytattak házkutatást hűt-
len vagyonkezelés, okirat-
hamisítás és hamisítással való 
visszaélés gyanújával.

A házkutatások során doku-
mentumokat, egy mobiltelefont, 
két laptopot, egy számítógépet, 5 
memóriakártyát, egy adathordozót 
és más eszközöket is lefoglaltak.

B Í R Ó  B L A N K A

A Megyei Tanácsok Országos Szö-
vetsége nehezményezte, hogy a 

költségvetés tervezetében nem kü-
lönítettek el pénzt az európai 

alapokból fi nanszírozott be-
ruházások önrészére, a helyi 
költségvetések kiegyensú-
lyozására szánt összegek is 
kisebbek, mint idén, miköz-
ben a kiadások nőttek. Ál-
lásfoglalásukban sürgették 
a kormányt, gondolja át a 
büdzsé ezen fejezeteit, mert 

a forrásmegvonás közvetlen és 
közvetett hatással van a polgárokra.

Lesznek többletforrások

Az egyes ágazatokban bevezetett adó-
kedvezmények miatt az önkormány-
zatok a személyi jövedelemadóból 
jelentős pénzforrásokat veszítenek 
el – fejtette ki a Krónika megkeresé-
sére Miklós Zoltán parlamenti kép-
viselő, az alsóház költségvetési 
bizottságának tagja. Az RMDSZ gaz-
dasági szakpolitikusa rámutatott: az 
önkormányzatok két fontos bevételi 
forrása a személyi jövedelemadóból 
és az áfavisszaosztásból származik. 
A személyi jövedelemadóból szár-
mazó bevétel az egyes ágazatokban 
– mezőgazdaságban, építőiparban 
és élelmiszeriparban – bevezetett 
adókedvezmények miatt csökken. 

Áfavisszaosztásból 6,5 milliárd lejt 
irányoz elő a tervezet az önkormány-
zatoknak büdzsékiegyensúlyozásra, 
szemben az idei 8,9 milliárddal, mi-
közben a magas infl áció és a megnö-
vekedett szociális igények emelik a 
kiadásokat. Az önkormányzatok és 
az alárendelt intézmények költségei a 
megemelkedett energiaárak miatt is 
nőnek. Miklós Zoltán a pénzügymi-
niszterrel való egyeztetés során azt 
kérte: fi gyeljenek hangsúlyosan az 
önkormányzatok helyzetére. A kép-
viselő tegnap lapunknak elmondta, 
végül a pontszerű beruházási projek-
tekre tudtak áfavisszaosztást kihar-
colni, vagyis a törvénytervezetnek 
lesz egy új melléklete, melynek alap-
ján többletforrásokat biztosítanak az 
önkormányzatoknak fejlesztésekre.

Miklós Zoltán ugyanakkor pozití-
vumként értékeli, hogy akárcsak az 
elmúlt évben, idén is időben elkészül 
az országos költségvetés, így jövő év 
elején az önkormányzatok el tudják 
fogadni saját költségvetésüket. A gaz-
dasági szakpolitikus kiemelte, hogy 
fegyelmezett költekezés mellett 4,4 
százalékos defi citcélt tűztek ki, ami 
azért fontos, mert az Európai Unió-

ban egyedüliként Románia ellen még 
a pandémia kitörése előtt elindult a 
túlzottdefi cit-eljárás. Ahhoz, hogy ez 
megszűnjön, 2024-re a költségvetési 
hiányt 3 százalék alá kell szorítani. 
„A jövő évi állami büdzsében fegyel-
mezett költekezés mellett is jelentős 
összegek vannak elkülönítve köz-
beruházásokra, illetve a sérülékeny 
társadalmi rétegek támogatására, 
így energiaár-kompenzálásra, nyug-
díjemelésre és családtámogatásra” – 
összegzett a képviselő. 

Mindig vannak mellékletek

Hargita megye és kiemelten a megyei 
tanács számára hátrányos a költség-
vetés-tervezet, szögezte le lapunk 
megkeresésére Borboly Csaba. A Har-
gita megyei közgyűlés elnöke kifejtet-
te, az áfavisszaosztásból elvettek tő-
lük 12 millió lejt a működési, fejlesztési 
és karbantartási fejezetnél. Kaptak 
ugyan 10 millió lejt a gyerekvédelmi 
és szociális ellátórendszer fenntartá-
sára, de amúgy is törvény kötelezi a 
kormányt arra, hogy a rendszer mű-
ködtetését 90 százalékban országos 
költségvetésből fedezze. „A bevételek 

csökkenése hatalmas érvágást jelent, 
csorbulhat a megyei szintű ellátórend-
szerek, intézmények működtetése, 
például a nagy forgalmat lebonyolí-
tó megyei úthálózat karbantartása” 
– részletezte a tanácselnök. Borboly 
Csaba abban bízik, hogy ezeket a 
kieséseket előbb-utóbb korrigálják, 
hiszen sokkal olcsóbb a problémákat 
helyi szinten orvosolni. „A háború, az 
energiaválság jelentős többletterhet ró 
az országos költségvetésre, ám nem az 
a megoldás, hogy ezt azokra a helyi 
önkormányzatokra ruházzák át, ame-
lyek a lakossággal kapcsolatos felada-
tok 70–80 százalékát látják el” – fogal-
mazott a Hargita megyei politikus, aki 
szerint hosszú a lista, hogy hol lehetne 
megtakarítani, ám semmiképpen nem 
a helyi közigazgatás szintjén, amely 
amúgy is a legkisebb szeletet kapja 
az országos költségvetésből, és ahol 
a közszférában a legalacsonyabbak a 
fi zetések. „Optimista vagyok, hiszen 
1990 márciusa óta tevékenykedem a 
politikában, és az a tapasztalatom, 
hogy a törvényekben mindig vannak 
mellékletek, zárójelek, így az önkor-
mányzatok helyzete is megoldódhat” 
– zárta a tanácselnök.

A büdzsétervezetet nehezményezték a megyei önkormányzati vezetők
• Az állami költségvetés tervezete blokkolja a helyi 
szintű nagyberuházási projekteket – rótta fel a napokban 
a Megyei Tanácsok Országos Szövetsége. Miklós Zoltán 
parlamenti képviselő tegnap lapcsaládunknak elmondta, 
végül a pontszerű beruházási projektekre tudtak áfavisz-
szaosztást kiharcolni, vagyis a törvénytervezetnek lesz 
egy új melléklete, melynek alapján többletforrásokat 
biztosítanak az önkormányzatoknak fejlesztésekre. 

• Okirat-hamisítás és hűtlen vagyonkezelés gyanújával 
folytat bűnügyi vizsgálatot a Gyergyószentmiklósi Ügyész-
ség, ennek keretében került sor a házkutatásra Gyilkostón 
és Gyergyószentmiklóson összesen 7 helyszínen.

P éntek délelőttre rendkívüli 
tanács ülést hívott össze Csergő 

Tibor, Gyergyószentmiklós polgár-
mestere, hogy a Monturist Kft . decem-
ber 19-ei közgyűlésére a tanács képvi-
selői közül küldötteket válasszanak. 
A közgyűlés napirendjén a cég admi-
nisztrátora, Török Csaba mandátumá-
nak öt évvel való meghosszabbítása 
szerepel, valamint egy olyan alapsza-
bály-módosítás, ami a későbbiekre 
lényegesen megváltoztatná a céggel 
kapcsolatos döntésekben az erővi-
szonyokat. Konkrétan előállhat olyan 
helyzet, hogy a gyergyószentmiklósi 
testületnek mint kisebbségi tulajdo-
nosnak nem lenne érdemi beleszólása 
a döntésekbe.

A többségi tulajdonos Budapest 
V. kerülete önkormányzatának már 
múlt héten a napiendjén szerepeltek 
ezek a javaslatok. A gyergyószent-
miklósi testület (a tanácsosok nagy 
többségének aláírásával) levelet 
küldött az V. kerület polgármeste-
rének, jegyzőjének és minden otta-
ni helyi képviselőnek, amiben arra 
kérték őket, hogy napolják el a Mon-

turist-közgyűlés időpontját, hiszen 
a gyergyószentmiklósi fél csak az 
utolsó pillanatban kapott értesítést 
erről a cégvezetőtől, és az idő rövid-
sége miatt nem tudnak érdemben 
javaslatokat megfogalmazni a köz-
gyűlés napirendjére tűzött javasla-
tokról.

Hogy itt milyen határozatot hoz-
tak, arról a gyergyószentmiklósi 
testület még nem kapott 
tájékoztatást (a téma zárt 
ülésen került napirendre). 
Valószínűleg akkor nem 
hoztak határozatot ezzel 
kapcsolatban, ami abból 
következtethető, hogy most 
péntekre, december 16-ára 
szintén napirendre tűzte a Montu-
rist-témát Budapest V. kerületének 
képviselő-testülete. Az önkormány-
zat honlapján megtalálható tájé-
koztatás szerint szintén zárt ülésen 
beszélnek majd erről.

Gergely Imre

A Monturist lesz a téma

A gyilkostói bódésor: itt 
télen csend van. A területtel 
kapcsolatban azonban égető 
ügyek vannak folyamatban

A Viridis Kft. gyilkostói irodája volt a házkutatások egyik helyszíne  ▴  F O T Ó K :  G E R G E L Y  I M R E




